
SVATOUŠEK, SVATOPLUKOVA 11, 779 00 OLOMOUC

2. VYDÁNÍ 2019/2020 SVATOUŠEK CENA 10

ROZHOVOR S P. UČITELKAMI
1. TŘÍD
Jaké tradice a zvyky dodržuje paní
učitelka Kopecká a Chaluupová-
Hlávková
ČTĚTE NA STRANĚ 2

KDOPAK ČEKÁ MIMINKO?
Paní učitelka Křupalová čeká
miminko.
ČTĚTE NA STRANĚ 5

Vánoční Slovo 
šéfredaktora
Vítám Vás u našeho vánočního
vydání školního časopisu. Je to
neuvěřitelné, jak to letí. Před pár
dny tu bylo ještě léto a teď už
skoro Vánoce.
Protože je toto číslo časopisu
právě o Vánocích, tak pojďme si
říct, jak Vánoce vnímá každá
část generace, která se setká
u vánočního stromečku. Jsou to
svátky, na které se často těší víc
děti než dospělí, s tímto myslím
že souhlasí každý.
Jak teda vidí Vánoce děti?
Takové ty menší děti se těší
zejména na čas, až začnou psát
dopisy Ježíškovi, ale hlavně, až
Ježíšek zazvoní o Štědrém dni
zvonečkem a děti najdou
pod stromečkem jejich vysněný
dárek.
A větší děti se těší zejména
na volno od školy, na vánoční
cukroví nebo štědrovečerní
večeři, ale stejně jako každé dítě
se také těší na to malé
překvapení pod vánočním
stromem.
Proto bych chtěla všem dětem,
rodičům, babičkách, dědečkům
i paním a pánům učitelům popřát
krásné a pohodové Vánoce. Ať
každy najde pod stromečkem
nějaké malé překvapení.

autor článku:
MARTINA MAZUROVA

Vánoční jarmark

 

Čas adventu přichází,
proto se naši žáci
zúčastnili příjemné akce
- Vánočního jarmarku,
s níž je spojeno
i rozsvědcení vánočního
stromu v parku školy.
 
 
 

Děti tvořily drobné
dárky, lahodné
pochoutky, podílely se
na výzdobě školy. Všude
vládla vánoční
atmomosféra.
 

 

Mnozí žáci při prodeji
svých výrobků projevili
vyspělého obchodního
ducha, který svědčí
o kvalitě výuky finanční
gramotnosti na naší
škole.
 
 
 

Součástí akce bylo také
taneční vystoupení
v tělocvičně
pod vedením paní
učitelky Verči Pallové.
 
 
 

Vrcholem celé akce bylo
již tradičně rozsvědcení
vánočního stromu

doprovázené zpěvem
koled, který se linul
celým parkem.
 
 

Letošní ročník této již
tradiční akce byl
obohacen výstavou
betlémů pod záštitou
komunitní školy.

autor článku:
ROBIN ČERVENÝ

PFko 2020
Už potřetí přeje naše škola
svému okolí hezký nový
kalendářní rok prostřednictvím
videopéefka. Je to další naše
výrazná školní rarita
a specifikum. Letos se filmování
ujal tatínek Toničky a Matouše
Bergerových, pan Pavel Ždímal,
profesionální kameraman.
Výsledek můžete posoudit
a olajkovat na našem
youtubovém profilu.
Novoročním klipem vysíláme
světu přání, ať každý zkusí
rokem 2020 protančit s láskou,
hravostí a každodenní radostí.
A to přeji i nám všem, kteří
patříme do organismu
Svatoplukovy školy!
Jiří Vymětal
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ROZHOVOR s učiteli Lea Kopecká

 
 
Blíží se Vánoce. Dodržujete
nějaké tradice? 
Tradice dodržujeme. Ráda peču
cukroví, děláme vánoční
výzdobu a zdobíme stromeček.
Jediné co nedodržujeme je
štědrovečerní večeře v podobě
kapra. Absolutně s touto tradicí
nesouhlasím a letos se poprvé

účastním akce "Tiché uličky
za kapry", která bude poprvé
v Olomouci. Už mám vyrobený
baner a v sobotu vyrážím.
 
 
 
 
Jaké máte plány se svou třídou
během zbytku školního roku,
kromě učení samozřejmě?
Rádi bychom žáky vedli
k objevitelskému učení, také
chceme chodit hodně do přírody
a až se oteplý, bude venkovní
výuka. I dnes jsme byli v přírodě
a krmili zvířátka.
 
 
 
 
Jak se Vám pracuje v 1. třídě?
A co pan asistent?
Skvěle. Jsou tam úžasné děti.
S panem asistentem Radkem
jsme sehraná dvojka. Do výuky
přináší spoustu kreativních
nápadů a výborně se
doplňujeme. Myslím, že to
stejně cítí i děti.
 
 

 
Účastnila jste se akce
Dobrodruzi, která probíhala
loni na naší škole. Víme, že jste
milovnicí zvířat. Máte nějaké
zvířátko? Jak byste zhodnotila
tuhle akci?
Akce byla super, Psí útulek
pod křídly Anděla je mojí
srdeční záležitostí, mám odtud 2
pejsky. Snažím se útulku
i nadále pomáhat, jak se dá.
Několikrát jsem vezla pejsky
do adopčních rodin, asistovala
jsem při odebírání psa
z nevhodných podmínek
a několikrát je vezla i na
kastraci. Se synem pomáháme
útulku také pravidelným
venčením pejsků.
 
 
 
 
Jak dlouho učíte?
Asi 10 let
 
 
 
 
 
Jaký je Váš nejoblíbenější
předmět a jaký předmět mají

rádi Vaši žáci?
Společně máme asi nejraději
výtvarku. Pan učitel je
vystudovaný výtvarník, tak se
od něj snažím načerpat inspiraci.
 
 
 
 
Cestujete ráda? 
Ano, nejraději se synem,
kterému bude 18 let.
V posledních letech jsme
navštívili Tunis, Černou Horu,
Neapol, Miláno a Londýn. Mám
ráda Itálii a vše italské.
Sluníčko, klid, pohoda a dobrá
káva mě nabíjí. Neapol a její
památky mě naprosto uchvátily.
Příští rok se chystáme letět
na Bari, navštívit Materu
a Alberobello (města v Itálii).

autor článku:
NELA BYRTUSOVÁ

třída 7.

autor článku:
MARIE KOVÁŘOVÁ

Jana Chalupová - Hlávková

Jak se Vám pracuje s novou
třídou? Mám ráda děti. Prvňáčci
přicházejí do školy jako „noví“
a všechno nové je opleteno
neznámem. Časem se vše začíná
projasňovat a po seznámení
a sblížení vždy vnímám své děti
– žáčky jako báječné bytosti.
Ani v této třídě to není jinak!!!
Mám je moc ráda a myslím, že
je to vzájemné. To, že mám
k ruce 2 úžasné, vnímavé
a citlivé paní asistentky Ašku
a Lí je k nezaplacení a společně
jsme jeden velký dreamteam.
 
Jaké plány ještě během 1.třídy
máte? Máme v plánu si školu
pořádně užívat a přitom se
naučit krásně a správně číst, psát
i počítat, vzájemně se

respektovat, vnímat naše potřeby
a být si vzájemně oporou.
 
Blíží se Vánoce-dodržujete
nějaké tradice? Ano, dodržuji.
Je jich mnoho. Každopádně
k nim patří návštěva rodiny
a společně strávený čas. Mám
ráda atmosféru, radost a nadšení,
které prožíváme s rodinou
v období svátků tak nějak
intenzivněji. Snažíme si naše
chvíle lidské blízkosti užívat
naplno! Totéž přeji i všem
čtenářům.
 
Jak se vám spolupracuje
s oběma paními asistentkami?
Výborně, báječně a skvěle. To
proto, že máme podobný náhled
na děti a na to, jak je vzdělávat,
jak se k nim chovat. Máme toho
spoustu společného a ta
harmonie se samozřejmě
promítá i do atmosféry naší
třídy, kterou vnímám jako
neobyčejně kouzelnou.
 
Jaký byl váš oblíbený
a neoblíbený předmět? Jsem
umělecky založená duše….proto
v mém topu byly
výchovy-zvláště výtvarná
a hudební. Jako neoblíbený
předmět na základní škole jsem

neměla nic. Učitelé, kteří mne
učili měli svůj předmět rádi
a učili mě s nadšením, které
jsem vždy zrcadlila.
 
Máte nějakého domácího
mazlíčka? (kromě svých dětí)
Děti a manžel jsou u nás doma
na mazlení…J ze zvířátek máme
jednu rybku bojovnici . U sestry
se na mě vrhají 2 australští
ovčáci-Happy a Aira. Také
u kamarádů si ráda pohladím
malého trpasličího pudlíka.
Takovéto zvířecí mazlení si
pravidelně užívám každý týden.
 
Cestujete? Kde se vám nejvíce
líbilo? Ano, jsem zapálený
cestovatel. Miluji přírodu, vodu
a teplo. Nejdále jsem byla
v Kazachstánu, v Alma-Atě-v té
době hlavním městě, kde se mi
líbilo opravdu hodně. Asie mě
láká a není to má poslední cesta
tím směrem. Navštívila jsem
Moskvu a další místa v Rusku.
Do Polska jezdím pravidelně.
Chorvatsko je mým oblíbeným
státem v letním období.
Slovensko, Rakousko, Německo,
Turecko, Kréta, Řecko,…mám
v plánu i nadále cestovat.
V zahraničí mám spoustu přátel
i některé rodinné příslušníky.

 
Proč jste si vybrala práci
učitele? Od mala jsem učila
(svou sestřenici, která se
nenarodila úplně zdravá) , ale
ještě jsem nevěděla, že se to
stane mým splněným snem.
Jsem speciální pedagog a svou
práci miluji. Je to nádherná
kreativní práce. Je hodně
náročná, ale to mě právě
baví-stále se zdokonalovat
a učit…školou totiž učení
nekončí-naopak! (snad jsem teď
některé děti nevyděsila!:-D)
Již učím i dospělé studenty
a učit je naše rodinná tradice.
Naše rodina má v základní
sestavě 8 učitelů.
Jestli některé z mých 3 dětí
půjde podobnou cestou, tak budu
ráda. Těšit se do práce a poté
domů je totiž klíč
k opravdovému štěstí. To já
mám a kousek z něj Vám všem
v těchto slovech posílám…

autor článku:
DANIELA STAŇKOVÁ
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Zajímavá 
zvířata - ryba

štěddrovečerní večeří, je kapr.
Tedy pokud to týká České
republiky nebo střední Evropy.
Ale vezmu to trošku z širšího
pohledu, takže si přečtete něco
o rybách. 
 
Ryb je spousta druhů. Ale dělí se
do dvou tříd: paprskoploutví
a nozdratí. Jsou to strunatci.
Ryby žijí ve vodě - slané
i sladké. Představte si, že na naší
planetě je zatím okolo
24000-30000 druhů ryb. Menší
druhy ryb jsou dokonce
nejmenšími obratlovci vůbec
(8mm), zatímco jiné dosahují
délky až 4m. Největší ryba
planety měla 20 metrů.
Zajímavé nej...

Největší ryba ulovená v českých
zemích měla tři metry na délku
a metr na šířku. Tohoto rybího
giganta roku 1577 vytáhli z Labe
litoměřičtí rybáři. Nebyl to
sumec, coby největší zástupce
tuzemské rybí říše, ale mořská
ryba.
V bažinách na indonéském
ostrově Sumatra žije nejmenší
ryba na světě. Paedocypris
progenetica dorůstá v dospělosti
délky pouhopouhých 7,9 mm.
Jedná se tedy nejen o nejmenší
rybu na světě, ale zároveň
i nejmenšího obratlovce. Rybí
trpaslík žije v jezerech
s extrémně kyselou vodou a živí

se planktonem.
A když se blíží ty Vánoce
povíme si něco i o KAPROVI.
Jeho délka může maximálně
dosáhnout do 120cm. U nás je
kapr nejběžnější ryba. Kapr je
všežravec. Tlama kapra je
výsuvná a na jejím obvodu jsou
čtyři vousky. Kapr má břišní,
hřbetní, prsní, řitní a ocasní
ploutve.
Mňam, už se těším
na štěddrovečerní večeři.

autor článku:
ADÉLA SKLENOVSKÁ

Ahojte naši milí čtenáři, dnes
jsem si říkala, že když se blíží ty
Vánoce, tak takovým klasickým
zvířetem, které se spojuje
s Vánoci nebo spíše se

Soutěž - Mladý chemik

Mazurová, která skončila 13tá
a postupuje do třetího finálového
kola, kde se s dvaceti dalšími
žáky z kraje utká v laboratorním
prostředí.

autor článku:
MARTINA MAZUROVA

Vítám vás u mého článku.
 
 
Dne 16.12. se tři žáci naši školy
zúčastnili soutěže o nejlepšího
mladého chemika, do které se

dostali z prvního kola.
Na okresního kolo se sjelo 78
nejlepších žáků z celého kraje.
 
 
Naši školu reprezentovali
deváťáci - Josef Goč, František
Kužel a Martina Mazurová.
 
 
A jak teda takový mladý chemik
probíhá? Příjdete se
zaregistrovat, po registraci vás
zavedou do místnosti, kde
okamžitě dostanete test a píšete.
 
 
Žáci také mají možnost si
prohlédnout prostředí školy

a laboratoře.
 
 
Během hodiny se všechny testy
opravili a po opravách bylo
vyhlášení výsledků v tělocvičně.
Každý zúčastněný žák byl
odměněn a to bez ohledu jak se
umístil. Ceny byly zajímavé,
např. sluchátka, přenosný
reproduktor, power banku
nebo flash disc.
 
 
Každý z adeptů někoho
překonal. František Kužel nechal
za sebou asi 17 soupeřů, Josef
Goč až 30 chemiků. Naprosto
úžasný výkon předvedla Martina

Zajímaví žáci  
 
1. Kdo tě k tomuto sportu
přivedl?
Mívali jsme na zahradě
trampolínu a mě hrozně bavilo
takové to skákání, zkoušení
a učení nových triků, jako salta,
přemety, vruty. A protože jsem
v té době nedělal žádný kroužek
nebo koníček, tak se stalo mojí
zálibou právě tento sport. Proto
jsme hledali, jestli se někde
v Olomouci něco takového
nenachází a nakonec jsme našli.
 
 
 
2. Proč právě trampolíny?
Protože mě tento sport zaujal,
přišel mi takový nevšední, ale
hlavně se mi líbil, bavil mě
a člověk se snaží vždy věnovat
svůj volný čas tomu, co ho baví.

 
 
3. Jak dlouho už se tomuto
sportu věnuješ?
Budou to už čtyři roky od té
doby kdy jsem se začal
trampolínám věnovat naplno.
 
 
 
 
4. Jaký byl tvůj největší
úspěch?
 
Jednoznačně olympiáda dětí
a mládeže, kam jsem se
nominoval. Na olympiádě jsem
se umístil v jednotlivcích
na dvacátém třetím místě,
v synchronizovaném skákání
spolu s mým kolegou jsme se
umístili na třetím místě a jako
tým jsme dosáhli 5. místa
 

 
 
5. Nejsou trampolíny
nebezpečný sport?
Jsou, stačí jen jedno vypadnutí
z trampolíny a nemusí to pro vás
dopadnout dobře.
 
 
 
 
6. Kde tady v Olomouci
můžeme najít takový
sportovní oddíl?
V sokolovně u Šantovky.

autor článku:
MARTINA MAZUROVA

Ahojky, dneska Vám představím
trampolínistu ze sedmé třídy
Olivera Kubáčka.
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Scholaris

Ahoj všichni.
Název tohoto článku je
Scholaris, někdo tuto akci
možná zná a kdo nezná, tak se
vše dozví v našem článku.
Např.: jak vypadá Scholaris,
proč tam vůbec žáci chodí a co
se tam dozví?
 
Scholaris je akce, která se
pořádá každý rok. Tento rok se
nacházela na Rooseveltově ulici
ve dnech 27. a 28. prosince.
 
Akce je dostupná pro všechny,
ale hlavně je určená pro žáky,
kteří se chystají opustit základní
školu a přesunout se dál
na střední. Proto se z naší školy
na tento veletrh středních škol
vydala devátá třída.
 
Na této akci se Vám představuje

velký výběr středních škol,
gymnázií, tento rok se
na Scholarisu nabízelo více než
osmdesát středních škol. Každá
se snažila zaujmout, jak
krásnými letáčky o škole, tak
nějakou dobrotou, nebo různými
zábavnými aktivity. To vše mohl
návštěvník zažít.
 
Naši deváťáci se na akci vydali
dvacátého osmého a ten den
neabsolvovali jenom Scholaris,
ale také prohlídku zemědělské
školy v Černovíře.
Na "zemědělce" měli možnost si
projí areál školy, dozvědět se,
jak se na tuto školu dostat, jestli
se dělají talentové zkoušky
nebo klasické z matematiky
a češtiny, dále něco o historii
školy nebo co vlastně můžou
na této škole studovat.
 
Scholaris byl pro deváťáky
velice důležitá akce, za účelem
definitivního rozhodnutí, kam
chtějí pokračovat,
protože přijímačky se blíží
a věřte nebo ne, polovina našich
deváťáků ještě není rozhodnuta.

autor článku:
MARTINA MAZUROVA

Vtipné okénko

Milí čtenáři, dnes vám ukážu
vánoční vtipy. 
 
 
Pepíček říká
mamince:,,Maminko, stromeček
hoří." Maminka na to:,,Pepíčku,
neříká se hoří ale svítí." Pepíček
za chvíli přiběhne znova a křičí:
"Maminko  ty záclony už taky
svítí."
 
 
Proč čápi létají na zimu
na jih? Protože kdyby tam
místo toho šli, trvalo by jim to
celou věčnost.
 
 
Dvě blondýny v lese hledají už
dvě hodiny vánoční stromeček
a jedna povídá:,, Tak Pavlíno,

vezmeme teda nějaký bez ozdob
?"
 
 
Co si myslí pes, když vidí
vánoční stromek? Konečně
rozsvítili na záchodě.
 
 
Pamatuj, že se netloustne
od Vánoc do Silvestra, ale
od Silvestra do Vánoc.
 
 
Všechno je relativní, např.
Vánoce bez kapra by byly
smutné Vánoce, ale nebyly by
smutné pro toho kapra
 
 
Ptá se kapr svého přítele: „Hele,
Fanouši, ty věříš na život
po Vánocích?“
 
 
Milý Santo, protože jsem byl
letos tolik hodný, přál bych si
k Vánocům bundu- ze SOBÍ
kůže.

autor článku:
ELISKA NOVOTNÁ

To si musíš přečíst...
Ahoj čtenáři, představím vám
zde dvě knížky. 
 
Percy Jackson - zloděj blesku 
Percy Jackson - moře nestvůr
 
Všechny díly mají ocenění -
young adults.
Celý komplet má pět knížek :
Percy Jackson - zloděj blesku,
Percy Jackson - moře nestvůr,
Percy Jackson - prokletí titánů,
Percy Jackson - bitva o labyrint,
Percy Jackson -poslední z bohů
 
První díl PERCY JACKSON -
ZLODĚJ BLESKU
Chlapec jménem Percy si
myslel, že je jen normální kluk,
kterého čeká vyhazov ze školy...
Zjistil ale, že jeho otec je bůh
z Olympu. Navíc se jeho
učitelka proměnila ve zlou
příšeru a kamarád je satyr. Celý
jeho život se převrátil vzhůru
nohama. Musel se svojí matkou
odjet do tábora polokrevných.
Tam si všichni myslí, že ukradl
blesk - zbraň mocného boha Dia.
Musí dokázat svou nevinu a najít
ukradený blesk a s ním i zloděje.
Vydej se i ty na výpravu s ním
a jeho přáteli.
 
Druhý díl PERCY JACKSON -

MOŘE NESTVŮR
Po klidném školním roce se
na Percyho valí další problémy.
Táboru polokrevných hrozí
zničení. Napadli ho obři a přítel
Grover (satyr) se dostal
do průšvihu. Vydává se tedy
na další výpravu, ze které se
nemusí vrátit všichni.

 
Vysvětlivky :   
satyr - mýtické stvoření napůl
člověk napůl kozel , Olymp -
hora na které sídlili bohové,
tábor polokrevných - tábor jen
pro polobohy a některé mýtické
stvoření, polobůh - na půl
člověk na půl bůh, Zeus 4. pád
Dia - Bůh nebes

autor článku:
ESTER BUBENOVÁ

Vánoční 
vybíjená

a ceny si zasloužila.
1. místo - 5. A
2. místo – 3.B
3. místo – 4. B
4. místo – 5. B
5. místo – 4. A
6. místo – 3. A
Po vyčerpávajícím výkonu
prvního stupně naběhl
na palubovku stupeň druhý,
který zápasil ve dvou setech
po pěti minutách. Byli zde vidět
věkové rozdíly, odlišná taktika
a hlavně urputnost a snaha
o nejlepší výkon. „Jó, kdyby to
tak bylo i v jiných předmětech.“
Prostě sršel v tělocvičně
adrenalin, a přesto se žáci drželi
fair play a pravidel, která jsme
nastolili.
 
Nejlepší střelci:
1. stupeň: Tonda Kužel, Rudolf
Bašný, Adam Fleško, Antonín
Jurásek
2. stupeň: Franta Kužel, Patrik
Masopust, Josef Cejpa

Ve středu první tři hodiny spolu
zápolili 3. až 5. třídy. Všichni
sportovali podle daných
pravidel. Do popředí se dostalo
družstvo 3. B, i když bylo jedno
z nejmladších, tak poráželi
jakéhokoli protivníka kromě 5.
A, která nakonec zvítězila.
Tímto 5. A moc gratulujeme.
Porazili třeťáky až na poměr,
protože vzájemný zápas byl
vyrovnaný, rozdíl také shodný
a až poměr nám napověděl, kdo
tedy vyhrál.
Za zmínku stojí, že družstva
měla mít nejméně 3 dívky
v týmu a 3. B se rozhodla hrát
s devíti děvčaty. Proto smekám,
že se nevzdali i na úkor prohry
šli do všeho s vervou
a nasazeností. Musela bych
zmínit všechna družstva, která
hrála, že se snažila a umístění
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Šťastná zpráva - paní učitelka Křupalová čeká miminko

1) Jak se těšíte na novou
životní zkušenost?
Těším se hodně, být maminkou
jsem chtěla od doby, kam sahají
mé první vzpomínky.
 
2) Probíhají u Vás už nějaké
přípravy? Kočárek,
autosedačka, zavinovačka …
Díky tomu, že jsem v okruhu
svých kamarádek poslední, která
nemá děti, vůbec nic jsme

nemuseli kupovat, ale
dostáváme od přátel vše, co oni
již po dětech vyřazují. (Je to
ekologičtější a výrazně
ekonomičtější )
 
3) Chcete znát pohlaví
miminka? 
Nechceme, necháváme se
překvapit. Na světě už je
překvapení tak málo, proč se
ochuzovat.
 
4) Kdy budete odcházet
ze školy?
Budu končit o Vánocích,

naposledy půjdu se svými
třeťačky „detektivy“ do kina
a pak už v lednu zůstanu doma
na mateřské dovolené.
 
5) Jaký máte termín porodu?
1.února 2020
 
6) Uvažovala jste nad jmény?
Máme vybráno, já jsem vybrala
jméno pro holčičku a tatínek
pro chlapečka.
 
7) Plánujete nějakou rozlučku
pro svoji třídu, případně
s kolegy?
Rozlučka s mou třídou bude celý
předvánoční týden, který si
užijeme bez učení a potom
hlavně besídka pro naše rodiče
a prarodiče, kterou děláme
každoročně. Letos pozveme
babičky a dědečky do tělocvičny
a zavzpomínáme na společné tři
roky. Rozlučku s kolegy
neplánuji, protože s těmi, se
kterými se budu chtít vídat, se
budu vídat i mimo školu, jako
dosud.
 
8) Bude vaše dítě chodit sem
na školu, nebo do školky?
Pokud zůstaneme s mým
nastávajícím v Olomouci

a nepřestěhujeme se do Jeseníků,
tak rozhodně ano. Lepší školka
a škola v tomto městě totiž není
a něco o tom vím, když jsem
na praxích prostřídala hodně
institucí ;)
 
9) Jaké vzpomínky Vám
zůstanou na naši školu (třídu,
kolegy?)
Připadá mi jako včera,
když jsem podobný rozhovor
vedla s paní učitelkou
Voltnerovou, když jsem na školu
nastoupila. Je to už sedm let!
Pamatuji si, že jsem v rozhovoru
říkala, že chci velkou rodinu
a psa huskyho. Tak pejska už
máme, i když je to australský
ovčák, a s velkou rodinou nám
držte palce ;) Přeji všem, kteří
čtete tato písmena, ať vytrváte
ve svých snech a nikdy neztratíte
naději. Bude se mi stýskat.

autor článku:
NELA BYRTUSOVÁ

třída 7.

autor článku:
MARIE KOVÁŘOVÁ

Vánoční kvíz

 
 
Milý čtenáři, tentokrát jsme si
pro vás připravili kvíz laděný
do vánočního kabátu. 
 
 
 
1. Co jsou to vlastně Vánoce?
a) dobrý důvod, proč mít
vánoční prázdniny
b) svátky připomínající
Ježíškovo narození
c) vesnička
 
 

 
 
2. Advent je ?
a) zvíře
b) bojový pokřik Spongeboba
c) období čtyřnedělního
očekávání narození Ježíše
 
 
3. Na Štědrovečerní večeři
jíme?
a) kapra nebo řízek
b) špagety
c) rohlík se šunkou
 
 
4. Co zdobíme na Vánoce?
a) kaktus
b) vánoční stromeček
c) palmu, nejlépe kokosovou
 
 
5. Které datum připadá
na Štědrý den?
a) 26. prosince
b) 23. prosince
c) 24. prosince
 
 
6. Jaký mají význam Vánoce?
a) je to den, který předchází
narození Ježíše Krista
b) je to den kdy se narodil
Kristus
c) je to den kdy byl ukřižován

Ježíš Kristus
 
 
7. Které barvy jsou pro letošní
Vánoce "trendy"?
a) hnědá a zelená
b) červená a žlutá
c) fialová a bílá
 
 
8. Jaký druh stromu se
o vánocích používá?
a) listnatý
b) jehličnatý
c) ovocný
 
 
9. Co se dává na Vánoce?
a) dárky

b) uhlí
c) letáky
 
 
10. Jak se vám líbil tento kvíz?
a) nic moc
b) tutovka
c) dobrý

autor článku:
ELISKA NOVOTNÁ

autor článku:
KARIN HERSCHOVÁ
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Výstava betlémů 1000 Kč. Peníze šly na kino 5.B.
 
Na to byl nahrazen náhradním
betlémem. Samozřejmě ho
vyráběli žáci 5.B. Paní učitelka
přidala už jen text k betlému.

autor článku:
ADÉLA SKLENOVSKÁ

Výstavy betlémů se zúčastnily
všechny třídy.
 
Betlémy byly ke shlédnutí dole
na chodbě.
 
Všechny třídy se snažily

zaznamenat své představy
o svatých. Dokonce došlo
na výjimku, kdy se dokonce
jeden z betlémů prodal. (5.B)
Odkoupil ho Jarda Kaňa.
Vyvolávací cena byla 500 Kč.
Skončilo to nakonec cenou až

Noc na Karlštejně

Milý čtenáři žáci 2.stupně se
vydali do divadla 
 
Žáci 2. stupně se vydali
do Moravského divadla
na muzikál NOC
NA KARLŠTEJNĚ .
Všichni byli krásně obléknutí
a slušní. Samozřejmě se všichni

těšili a vyplatilo se jim to.
Doprovázely je p.uč. Dočkalová
a p.uč. Vitoslavská.

autor článku:
ELISKA NOVOTNÁ

Planetárium

Dne 22.11.2019 se žáci
zúčastnili akce Planetárium. Děti
z prvního stupně byly v malé
tělocvičně a děti z druhého
stupně byly ve velké tělocvičně.
Po vstupu do kopule se nás pán
zeptal, jaké chceme promítání
od pohádek až po dokumenty.
Tahle akce byla pro všechny
zajímavá a věříme, že se všem
líbila. Planetárium Brno zajistilo

v naší škole pestrý program
pro všechny.

autor článku:
KRISTÝNA MRÁČKOVÁ

autor článku:
ESTER BUBENOVÁ

Výklad jmen význam jména - hvězda
 
Silvestr  - původ jména -
latinský
význam jména - lesní, z lesa
 
Štěpán  - původ jména - řecký
význam jména - věncem
korunovaný, vítěz
 
Simona   - původ jména -
hebrejský
význam jména - slyšící,
naslouchající
 
Jitka  - původ jména - hebrejský
význam jména - žena z Judeje,
židovka

autor článku:
MARIE KOVÁŘOVÁ

Ahoj milí čtenáři dnes tu máme
vánoční výklad jmen.
 
Mikuláš  - původ jména - řecký
význam jména - vítězství lidu
 
Adam  - původ jména -
hebrejský (biblické jméno)
význam jména - člověk
pozemšťan, z červené hlíny
 
Eva  - původ jména - hebrejský
význam jména - živá,
životodárná
 
Lucie  - původ jména - latinský
mužská podoba jména - Lucián
význam jména - světlá, zářící
 
Ester - původ jména - hebrejský

Mikulášská nadílka v domově 
důchodců

Ve čtvrtek 5. prosince navštívili
žáci 4.B domov důchodců
František v Náměšti na Hané.
Děti se oblékly do kostýmů
čertů, andělů a Mikuláše a pro
babičky a dědečky měli
připravené hudební vystoupení.
Děti obyvatelům domova
zazpívali vánoční koledy

a zahráli na flétnu. Nakonec
babičky i dědečky potěšily
malými dárečky, které vyráběly
ve škole s paní učitelkou.
Čtvrťákům se v domově moc
líbilo a už se těší na další
návštěvu!

Detektivové strávili noc ve škole! ještě jeden důležitý úkol.
První stezka odvahy po setmělé
škole, kdy jsme šli opravdu
každý detektiv sám,
bez kamaráda. Museli jsme najít
světlo svíčky a dál pokračovat
po svíčkách až na místo, kde
čekala paní učitelka a rozdala
nám lupu. Nebyla to však úplně
obyčejná lupa, byla to lupa
kouzelná, která je nabitá
speciální silou, že až si
nebudeme vědět rady, když tu
paní učitelka Kristýnka nebude,
vytáhneme ji a hned nám poradí.
Po stezce odvahy jsme se u nás
ve třídě koukali na stará videa

z předchozích tří let, co jsme
spolu zažili a u toho večeřeli
dobrotky od našich maminek.
No a noc? Usli jsme hned
po pohádce, asi vůbec poprvé.
Paní učitelka říkala, že se jí bude
stýskat o to víc, protože z nás
vyrostli ti nejhodnější „myšáci“
na světě.
V sobotu pro nás přišli rodiče
a společně jsme se nasnídali
a popovídali si. Máme skvělou
třídu a partu nejen mezi sebou,
ale i mezi rodiči. Děkujeme
za to! Těšíme se na příští noc
ve škole, i když to už bude
s novou paní učitelkou.

V pátek 22. 11. přespávali
detektivové ze 3.B opět ve škole.
Přestože nešlo zdaleka o naše
první nocování na tomto území,
neslo punc výjimečnosti
a svátečnosti tím, že bylo

poslední s paní učitelkou
Kristýnou.
Po úvodním srazu v 5h. jsme
dostali šifru, která propojila naše
získané vědomosti z násobilky
a kódovací jazyk a poslala nás
ven, pod největší strom v parku,
kde byl ukrytý poklad.
Protože venku už byla tma a my
si chtěli užít tajemné atmosféry,
zahráli jsme si ještě i oblíbené
hry jako splachovací honičku
nebo Cukr, káva. Ani se nám
nechtělo končit, jenže nás čekal
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Fotogalerie

6. a 7. třída si zpestřila hodinu tělesné výchovy.

Den jazyků Záchranářský desetiboj 7. třídy

Venkovní výuka 3.A
Vánoční úniková hra - TV dívky
5.AB

Mikulášská nadílka Mikuláš v 2.A.
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Motýlci

Co to zvoní, co to cinká, přešel
říjen, listopad.
 
Co se dělo u Motýlků? Dědeček
k nám přišel rád. Na zahrádce
s Beruškami - dýňujeme,
strašíme. Hupky, hupky opět
zpátky.
 
 
Lego hrátky stavíme. Studujeme
robotiku plníme své úkoly,
do města si vyjedeme, nožky nás
už nebolí!
 
 
První pomoc učíme se
s divadlem i hračkami,
do Afriky nakoukneme v uších
nám zní tamtamy. Kouzlo barev
poznáváme, vůni starých obrazů
málem ani nedutáme v muzeu je
úkazů!
 

Advent dvířka pootevřel,
ve třídě je andělsky, všude bílo,
peříčkově a především přátelsky.
Aby bylo ještě lépe,
na stolečcích samá hra, legrace
je všude plno, každý Motýl
vyhrává!
 
 
Martin, Káča, Barbora, Mikuláš
jde do dvora chvíli v pekle,
chvíli v nebi, hrajeme si vesele
pohádková parta mizí: Ahoj
za rok, přátelé!"
 
 
Teď už tiše, je čas dárků,
vyrábíme pro všechny. Těšíme
se na nadílku ještě hurá,
do herny!
 
 
Loučíme se, těšíme se, opět
za rok potkáme se.

Jak vyloudit úsměv na tváři 
Olomoučanů?

 
Třeba tím, že jsme si u nás
ve školce s dětma řekli, že se
nastrojíme do mikulášských
čepic, čertích rohů a školkových
triček.
 
 
 
Den před svátkem sv. Mikuláše
se projedeme po našem krásném
městě historickou tramvají.
 
 
 
Je odlišná od těch současných.
Bylo pro nás velkým
překvapením, že pan řidič celou
dobu při řízení stojí. A tuto
tramvaj umí řídit v celé
Olomouci jen tři řidiči.
 

 
Když jsme chtěli zastavit, zatáhli
jsme za šňůru a u pana řidiče to
zacinkalo. Tramvaj byla uvnitř
ze dřeva. Měla krásné lavice
a světla. Nebyla polepena
žádnou reklamou.
 
 
 
Z velkých oken jsme mohli
sledovat úsměvy lidí, kteří se
zastavovali a opláceli nám naši
radost vyslanou k nim.

Roztančená školka

25. listopadu čekala všechny
dětičky z MŠ ukázka africké
kultury s bubnováním, zpíváním
a tančením.
 
 
Od deváté ranní se pár afrických
hochů potýkalo s našimi staršími
dětmi, čili s předškoláčky, logo
třídou a Kvítky. Poté je čekal
větší oříšek,
protože rozpohybovat
a rozezpívat naše malošky byl
pro ně veliký úkol. Drobečci
nejprve koukali na obrázky
a poslouchali, jak to v Africe
chodí, co tam žije za zvířátka,
jak to tam vypadá a do jakých
,,školek“ tam děti chodí.
 
 
Poté afričani učili naše děti
jejich písně, do kterých postupně
zapojovali bubnování a tanečky

– v tomto momentě už se děti
začaly trochu chytat a program
je začal bavit. Ovšem
v momentě, kdy byly i paní
učitelky zapojeny do ,,procesu“
a měly za úkol opakovat pohyby
v afrických sukních, byly naše
děti konečně ve svém živlu
a řádily jedna báseň.
 
 
Nálada byla skvělá, všichni
protančili tělocvičnu několikrát
dokola. Celý africký blok
zakončili tím, že nechali všechna
naše zvířátka ( Broučky,
Berušky i Mravenečky)
zabubnovat, a pak už byl čas se
rozloučit.
 
 
Tak ,,jambo“ zase někdy příště...

Advent a Vánoce v 
arcibiskupském paláci

10. 12. 2019 třída Sluníčka
navštívila Arcibiskupský palác
v Olomouci, kde na ně čekal
program s vánoční tématikou.
 
 
Děti měly možnost obdivovat
svátečně vyzdobené místnosti.
 
 
Po té nás paní průvodkyně
zavedla do koncertního sálu
a pro děti připravila hry

a soutěže spojené s adventem
a tradicemi Vánoc.
 
 
Děti se naučily novou písničku
o světýlku.
 
 
Nakonec si vyrobily dárek
v podobě náhrdelníků z korálků.


